
      

 

 

Skolebestyrelse 
Referat 

Tirsdag den 5.december 2023   
17.00 – 19.00            

          

Deltagere:      

Forældre      

   Marie-Louise Dalager Jørgensen (MJ) 
Morten Skovsen (MS) 
Simon Bo Larsen (SL) 
Charlotte B. Bruun (CB)Afbud) 
     

Stinne Østergaard Poulsen (SP)Afbud 
Anne Hammer (AH) 
Lise Majgaard Mortensen (LM) 
Lene Laursen (LL) 
Lærke Broge Henriksen (LBH)Afbud 
 
 

Suppleanter      Kim David Rise (KR)Afbud 
 

Marie Pedersen (MP)     

Medarbejdere      Heine Jesper Nielsen (HJN)Afbud Torben Schou (TS) 

Elever      Bertram Brink Madsen (BBM) 
 

  Tore Friis Diers (TRD) 

Ledelse      

   Martin Christensen (MC)      
     

  
Christian Henriksen (CH)    

 

SFO-rådet deltager. Der vil være en let julefrokostanretning kl. 18:45. 

(O) - Orientering      

(D) – Drøftelse       
(B) – Beslutning      
(T) – Tilsyn       
      

 

 

 

 

 

 

      

      



  
  

      

Dagsordenspunkter      

         

 Referat      

 1    Formalia      
Tid: 17.00-17.05      
      
1.1 Tilstedeværelse/afbud      
1.2 Godkendelse af dagsorden  

1.3 Godkendelse af referat     

      

MS  1.1 Afbud fra SP, KR, HJN, CB, LBH og SFO-råd 
Ikke fremmødt: TRD 

1.2 Godkendt 

1.3 Godkendt 

   
 
 

 2     Meddelelser (O)    
Tid: 17.05-17.25      
2.1 Elevråd     
 
 
 
 
2.2 Medarbejdere   
   
2.3 Forældre    
   
 
 
 
 
 
 
 
2.4 Ledelse   
 
 

 Alle   2.1 Elevrådet har været med til at planlægge den fælles 
julekonkurrence for bedste julepynt.  
Bertram fortæller, at Cafe V er en succes for de ældste 
elever. Der er et hyggeligt ungdomsmiljø, som der har 
manglet på Virupskolen. 

 
2.2 Intet nyt 

 
2.3 Et ønske om at invitere til endnu en 
samkabelsesaften eller fælles møde, hvor digital 
dannelse kommer på dagsordenen.   
 
MJ, MP og MC deltog i dialogmøde på rådhuset under 
overskriften ”Nye veje til børn og unges trivsel”. 

Forældre deltog med et godt udbytte. Emnerne kunne 
være en del af samskabelse, 
 
2.4 MC orienterede om ansættelse af en ny lærer i 
udskolingen - Susan Leth Simonsen, som kommer fra en 
stilling som lærer på Skjoldhøjskolen.  
 
Årets musical på 6.årgang var en ubetinget succes. En 
veludført og vigtig tradition på skolen, som skaber 
deltagelsesmuligheder for mange børn.  
 
Virupskolen har haft besøg af Forhandlingsudvalget 
(forvaltningen, BUPL, FOA og ÅLF) for at de kunne høre 
om vores lokale erfaringer om samarbejde og proces for 
skoleårets planlægning.  Virupskolen fik meget ros og 
anerkendelse for udførelse og planlægning af både 
samarbejdet omkring skoleårets planlægning samt selve 
mødet med forhandlingsudvalget. MC bemærkede, at 
det var en særdeles positiv oplevelse.  
 
I forbindelse med jul og adventssamlinger vil der være 
flere fælles samlinger for hele skolen. MC understreger, 
at det er vigtigt, at vi mærker fællesskabet på hele 
skolen på tværs af årgange og klasser. Flere fælles 
samlinger vil blive prioriteret fremadrettet. 
 
Britt Solbjerg Majewski orienterede om SFO’en 
prioriteringer, aktiviteter, børnenes medbestemmelse og 
nye organisering.  

 

3 Orientering om forventet regnskab (O) 
 
Tid: 17:25-17:35 

 MC MC fremlagde forventet regnskab. 
Bestyrelsen havde ingen bemærkninger: 

  
4       

Prioriteringer i forhold til næste skoleår 
(Budget 24) (D + B) 
 
 
Tid: 17:35-18:05   MC 

 

    
   

MC fremlagde følgende prioriteter, som ledelsen tager 
med i planlægning af det forestående budget. 

Håndværk/Design-lokalet skal optimeres 

Fysisk/kemi-lokalet er stadig en prioritet ift. 
modernisering. 

VIF-klublokalet gøres til mødelokale 

Opgradering af klasselokaler (er i gang)  

- Lejrskoler fastholdes 
- Ekskursioner fastholdes  
- Chromebooks (ekstra udgifter til reparationer og 

opbevaring) 



 

Bestyrelsen har følgende prioriteringer: 

- Fysiske UV-materialer – især bøger. ”Grib 
litteraturen” fremhæves som et godt materiale.  

- Lejrskoler og ture ud af huset 
- Udeområder for udskoling stadig en prioritet - 

udenfor fysiklokalet især.  
- Elevrådet har ønsker om gode og bedre 

møbler/stole i klasselokalet 
- Der må gerne stadig være luft i budgettet, hvis 

der kommer ad-hoc opgaver eller gode ideer 
- Behov og mulighed for kompetenceløft hos lærere 

og pædagoger, hvis der laves endnu mere og flere 
analoge materialer 

- Brug af eksterne samarbejdspartner 
- Differentieret undervisning – fx fysiske aktiviteter 
- Bålplads i SFO 

5 Ønsker i forhold til elevskemaer (D) 
 
Tid: 18:05-18:20 

  MC Skolen kan stadig konvertere UU til to-voksen timer, så 
det giver kortere skoledage.  
 

Bestyrelsen har følgende ønsker: 
 

- Anbefaler fortsat, at de praktisk musiske fag 
fordeles over ugen samt placeres sidst på dagen, 
såfremt det er muligt.  

6   Opsamling på tilsynsspørgsmål (D) 
Se bilag 
 
Tid: 18:20-18:35 

  MC 
  

MC orienterer om medarbejdernes svar på 
tilsynsspørgsmål, og bemærker at tilbagemelding fra 
medarbejderne var, at spørgsmålene gav anledning til 
gode snakke og refleksioner.  
 
Bestyrelsen har følgende ønsker til næste skoleår: 
 
- Klare forventninger mellem skole og hjem. Ikke 

mindst ift. beskeder på Aula. Hvornår og hvad 
henvender man sig om? Et tydeligt papir om hvad, 
vi kan forvente af hinanden. Også ift. responstid. 
”Sådan gør vi på Virupskolen” eller et slags 
symbolsk ”håndslag” ved skolestart 

 
- Kan man udvikle yderligere på 

forældresamarbejdet? Kan forældrene fx komme 
mere i spil til skole/hjem-samtaler og kan de 
lægge mere spredt hen over året 

 
 

- Forældre og dialogen iblandt forældre må gerne 
fylde mere på forældremøder 
 

- Kulturændringer og opdragelse. Kunne man 
inddrage forældrene, som man gjorde med 
medarbejderne? 

 
 

- Kalender – hvordan øver eleverne selv at blive 
selvstændige (udfasning af MOMO) 
 

- Fast fokuspunkt eller tema på forældremøderne 
- Brug det til opstartsmøder med kommende 0. 

årgang og i det hele taget ved skoleårets 
begyndelse 

 

   8 Eventuelt 
 
Tid: 18:35-18:45 

Alle ”Beskeder fra Aula” instagram profil er en god øjenåbner 
og kan evt. bruges til forældremøder. 

     8 Næste møde Alle Der planlægges en fælles tur til Aarhus Teater for 
skolebestyrelsen.  
 
MC deltager ikke ved næste bestyrelsesmøde. Der laves 
dog dagsorden med formand. CH er ledelsesrep. denne 
aften. 
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